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Önkormányzat

KIVÁLÓ HELYEN VÉGZETT ERDŐKERTES AZ EGYENSÚLY INTÉZET ÉVES TELEPÜLÉSINDEXÉBEN 
 

A MÁSODIK LEGTÖBBET FEJLŐDŐ 
NAGYOBB KÖZSÉG: ERDŐKERTES 

Erdőkertesi Napló • 2024. január

„Az Egyensúly Intézet minden évben frissítve teszi közzé települé-
sindexét, hogy minden döntéshozó és érdeklődő olvasó számára kö-
vethetővé válhasson az egyes magyar települések fejlődésének üte-
me. A településindex lehetővé teszi, hogy az egyes települések fej-
lődését az adatok alapján lehessen megítélni.” –olvasható A jövő te-
lepülései Magyarországon címet viselő 2024-es kiadvány vezetői ösz-
szefoglalójában. Ebben a szakmailag számos szempont alapján készített 
rangsorban végzett igen jó helyen településünk, egész pontosan a má-
sodik legtöbbet fejlődő nagyobb község lett Erdőkertes! 

Mint az indoklásban olvasható, „Erdőkertes az év folyamán épített 
lakások és az SZJA-t fizetők lakosságarányos számában tudott pozi-
tív irányban elmozdulni. Mindezek mellett jelentős infrastrukturális elő-

relépés is tapasztalható: 21 százalékponttal nőtt közcsatorna-hálózatba 
és 10 százalékponttal a közüzemi ivóvízvezeték-hálózatba bekapcsolt 
lakások aránya. Ugyanez a trend fedezhető fel az önkormányzati jár-
dák és az utak kiépítettségét tekintve – bár az utóbbi a növekedés el-
lenére is mindössze 32 százalékra rúg.” 

Fontos megállapítása a tanulmánynak, hogy „a Budapestet sújtó ki-
vándorlás számos agglomerációs településre ró jelentős terhet: 1–2 ezer 
betelepülőt sem képesek befogadni úgy, hogy közben megtartsák az 
infrastrukturális és az intézményi ellátottság színvonalát.” Az eredmény 
alapján ez Erdőkertesnek mégis sikerült, sőt országos fókuszt kiváltóan 
tudott még fejlődni is. 

Kovács Péter  (Forrás: Egyensúly Intézet)

KÖZLEKEDÉSBIZTONSÁGI INTÉZKEDÉSEK 
Két gyalogátkelő már elkészült: a Katona Jó-
zsef utcánál és a Cinke utcánál, a Tégla és a 
Liszt Ferenc utcánál újabb kettő készül a 
gyalogos közlekedés biztonságosabbá téte-
le érdekében. 

A gyorshajtók megfékezése érdekében az 
Erdőkertesre beérkező autók lassítására úgy-
nevezett „városkapu” létesítését tervezzük 
lassításra késztető sávelhúzásos vagy járda-
szigetes megoldással. 

Minden tél után komoly feladatot jelent az 
utak karbantartása is, amely részben kátyú-
zással, részben az utak egyengetésével, sár-
mentesítésével és a vízelvezetés biztosításá-
val jelenleg már zajlik. Mindenki tudja, hogy 
a legjobb megoldás erre a problémára a szi-
lárd burkolatú utak létesítése lenne. Ezt ki-
mondani nem nehéz, megcsinálni annál ne-
hezebb. Egyrészt azért, mert Pest vármegyé-
ben jelenleg nincs útépítésre pályázati forrás.  

Másrészt az útépítés nem szándék kérdése, 
hanem pénzkérdés. Saját forrás tekintetében 
Erdőkertes 2 évnyi kommunális adóbevéte-
léből lehetne 1 négyzetméter utat építeni. 
Az éves iparűzési adóbevétel összesen 168 mil-
lió forint – ez például a Tó utcai 500 méteres 
út megépítésére lenne elegendő, és akkor min-
den pénzt az útépítésre fordított a település, 
nem fizetett bért az óvodai dajkáknak, peda-
gógiai asszisztenseknek, nem fizetett rezsi-
költségeket, sem közvilágítást, magyarul a te-
lepülés teljes működési költségéből meg-
épült 500 méter út.  

Ennek ellenére az önkormányzat folyama-
tosan keresi a lehetőséget olyan források, tá-

mogatások felkutatásával, melyek az útépíté-
seket lehetővé tennék. Ugyanakkor még az 
egyszerűbb szerkezetű utak esetében is rend-
kívül komoly költséget jelentő beruházások-
ra Erdőkertesnek nincs elég saját költségvetési 
forrása, ezért megkerülhetetlen a külső pá-
lyázati, támogatási pénzek bevonása. 

Felmerült megoldásként a közösségi út-
építés lehetősége is. Mint Dr. Pásztor László 

polgármester kérdésünkre kifejtette: ha tény-
leges pénzügyi összefogás van egy adott út-
építésnél a lakosság részéről, akkor az önkor-
mányzat a lebonyolítás terhét és a műszaki el-
lenőrzést tudja biztosítani. Viszont azt is ér-
demes figyelembe venni, hogy a 4-5 tengelyes 
teherautók szétnyomják az utakat, ezért azok-
ban az utcákban érdemes gondolkodni, ahol 
már lezajlottak a nagy építkezések. 
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 KERTESI EGÉSZSÉGNAP   2024. ÁPRILIS 13-ÁN  SZOMBATON 9.00–19.00 

 
Helyszín: 

ERDŐKERTESI FALUHÁZ ÉS KÖNYVTÁR 

 
A PROGRAMOKON VALÓ RÉSZVÉTEL INGYENES! 

9:00 Testébresztő torna Béres Alexandrával 
10:00 AVON a nők vállalata, a mellrák elleni küzdelem segí-

tője (előadás) 
10:45 Meridián torna Diószeghi Zsuzsával (bemutató) 
11:10 Újraélesztés (előadás, oktatás) 

Sonomed Egészségközpont 
12:00 Testünk sejtszintű helyreállítása (előadás) 

Berkes Judit Napsugár 
12:45 Bemutatkozik a Kisfüge Mozgás- és Fejlesztőközpont 

(előadás) – Kiss Huszti Ágota, tulajdonos  
13:30 Megelőzhető-e a cukorbetegség? (előadás) 

Dr. Szabó Melinda belgyógyász, nefrológus, diabeto-
lógus, foglalkozás-egészségügyi szakorvos  

14:15 Megoldás a gerincproblémákra (előadás és gyakorlatok) 
Szücs Szabina, a Sportban az élet mozgalom alapítója 

15:00 Gyermekkori túlsúly és táplálékallergiák (előadás) 
Kubányi Jolán, a Táplálkozástudományért Alapítvány el-
nöke, a Magyar Dietetikusok Országos Szövetségének 
alapítója  

16:00 Fognyűvő manócskák (mesemusical) 
Portéka Színpad 

16:45 Hogyan előzhető meg a fogszuvasodás? (előadás) 
Dr. Tián Tamás parodontológus szakorvos (Budai Paro-
dontológia és Fogorvosi Rendelő) 

 
18:00 Kertesen-NŐ az egészség (beszélgetés) 
Meghívott vendégek: 
• Jobban Eszter, a Misszió vezetője; 
• Kacsó Orsolya szakgyógyszerész, a Borostyán Gyógyszertár 

vezetője; 
• Szoboszlai Szilvia iskolavédőnő; egészségszakértő, 
• Tóth Pál, a Kertes 0–24 Gyógyszertár – Kulcs Patika vezetője

VIZSGÁLATOK 10:00–17:00 
• Vöröskereszt által végzett mérések (vérnyomás, pulzus, 

szívritmus, testzsírindex) 
• ingyenes hallásvizsgálat 6 éves kortól (H-EAR Kft.) 
• optometrista által végzett látásvizsgálat 14 éves kortól (Bo-

róka Optika)  
• nyaki ér ultrahang vizsgálat (Sonomed Egészségközpont)  
 
TANÁCSADÁS 
• 10:00–13:00 védőnői konzultáció és ingyenes hallásvizsgálat 

6 éves korig – Cseriné Szeredai Andrea védőnő  
• 10:00–13:00 vércukorméréssel egybekötött diabetológiai ta-

nácsadás és étkezési ajánlás – Dr. Szabó Melinda belgyógyász, 
diabetológus szakorvos 

• 10:00–15:00 vércukorméréssel egybekötött diabetológiai ta-
nácsadás és étkezési ajánlás – Acsay Zsuzsanna, diabetoló-
giai szakasszisztens 

• 10:00–17:00 Bach virágesszenciák, metamorf masszázs, 
stressz-teszt, személyiség és párkapcsolati-elemzés – Herc-
zeg Marcsi, lelki segítő, spirituális életvezetési terapeuta 

• 13:00–17:00 írás- és rajzelemzés – Fagyal Anikó okleveles gra-
fológus 

 
EGÉSZSÉG-VÁSÁR 10:00–17:00 
• Egészséges italok – Immunellátó  
• Kence Manufaktúra 
• Sütik – Farkas Katinka 
• Sajtok – Sajtország (14:00–17:00)  
• Fermentált termékek, zöldfűszerek – Zöldekkel az egészségért 
• Étrendkiegészítők – B&G 
• Aromaterápiás tanácsadás – doTERRA 
• Kozmetikumok – AVON 
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KÖZÖSEN VÁLTJUK VALÓRA... 
(Fotók: Facebook/Erdőkertes Község Önkormányzata és Facebook/Dr. Pásztor László)

A LEGJOBB MÓDJA AZ ÉVKEZDÉSNEK... 
 
... hogy babacsomaggal köszöntheti az önkormányzat településünk 
legújabb tagjait. Jó egészséget és szeretetteljes pillanatokat kívá-
nunk nekik családjaik körében!

RÉSZLETSZABÁLYOK A LOGÓZOTT 
PALACKOK VISSZAVÁLTÁSÁRÓL 

 
2024. január 1-jétől a kijelölt üzletek visszaváltó automaták segít-
ségével vagy kézi visszavétellel fogadják a fémdobozokat, mű-
anyag, illetve üvegpalackokat. Hogyan működik a rendszer? 
A fogyasztó a vásárláskor 50 forinttal többet fizet egy adott termé-
kért. Az adott összeget visszakapja, ha az üres terméket visszaváltási 
pontra viszi. 

A visszajáró összeget kérhetjük bankszámlára, levásárolhatjuk utal-
vány formájában, illetve adományozhatjuk valamilyen szervezetnek. 

Erdőkertesen a COOP élelmiszerüzletben (Fő út 110.) már tele-
pítették a visszaváltó automatát, ami működőképes lesz, amint 
forgalomba kerülnek a logóval ellátott termékek.

ÚJ JÁTSZÓTÉR KÉSZÜL 
 
Az új játszótér a Béke utca – Katona József utca sarkán fog elhelyezkedni. 
A cél az, hogy minél több kisgyermekes családot ki tudjon szolgálni a kör-
nyéken.
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11.00 órakor a Sárga Csaba faápoló mérnöktől hallhatunk a tavaszi fa-
ápolásról, aki az előadás után válaszol a feltett kérdésekre.  

13.00 órakor metszőversenyt rendezünk. A versenyre nem kell elő-
zetesen regisztrálni. Mindenki a maga metszőollójával sajátíthatja 
el a helyes vágásokat és sebkezelést. A versenyen FELCO metsző-
ollót lehet nyerni.  

11.00–15.00 óra között várjuk azokat az előzetesen jelentkezőket, akik-
kel közösen virágos balkon tálat készítünk. Szakember segítségével 
elkészíthetik az első tavaszi dekorációjukat. A programra előzete-
sen kell jelentkezni az erdokertes.kerteszetifesztival@gmail.com ema-
il címen. A programon való részt vétel díja 1000 Ft/ láda. Aki elkészíti 
a virágttálat, megkapja az év első Zöld Pecsétjét. A programra gye-
rekek és felnőttek jelentkezését várjuk. A tálakhoz mindent a szer-
vezők biztosítanak.  

11.00 órakor és 14.00 órakor kezdődik Pásztor Nagy Andrea népi ipar-
művész közreműködésével a gyerekek részére tervezett kosárfonó 
foglalkozás. Ide nem kell előzetes regisztráció, a programon való rész-
vétel ingyenes.  

14.45 órakor Kramarics Dávid alpin technikai favágó izgalmas bemu-
tatója lesz.  

15.30 órakor adjuk át azoknak a Zöld Jó Cselekedet programjain részt 
vevőknek a díjat, akik az elmúlt évben részt vettek a település zöld 

közösségi programján. Vagy virágot-fát vagy tulipánhagymát ültettek, 
szemetet szedtek.  

17.00 órakor az Erdőkertesi Kerecsen Táncegyüttes bemutatójára, majd 
azt követő táncházra várjuk a népzene kedvelőket.  
 
Ezzel a felsorolással még nem ért véget a nap, hiszen újra várjuk a 

gyerekeket a kibővített tanösvényünkön. Aki megoldja a feladatokat, 
begyűjtheti a második Zöld Pecsétjét.  

A STIHL standjánál várjuk a gyerekeket és a vállalkozó apukákat egy 
kis fa fűrészelésre.  

Tombolajegyeket is vásárolhatnak, ahol a nap zárásaként 17.40 óra-
kor értékes ajándékokat nyerhetnek.  

Egy ilyen közösségi napon fontos, hogy jókat ehessünk. Ha szere-
tik a hamburgert, a sült kolbászt vagy hurkát, a parázson sült kürtös-
kalácsot, látogasson el hozzánk.  

A nap folyamán lehetőségük lesz a kiállító partnerek kavalkádjában 
nézelődni, vásárolni, beszélgetni. 

Természetesen idén is készülünk meglepetéssel, ami most még ti-
tok. Kövessék az Erdökertesi Kertészeti Fesztivál és a Kertesi Ren-
dezvények Facebook oldalát, ahol hamarosan fény derül arra, hogy mi 
az, amit most még nem árulunk el.  

FECSKEHÍVOGATÓ 
 

2024. MÁRCIUS 23. • ERDŐKERTES SZENT ISTVÁN-PARK 
 

Az idei Fecskehívogatón a tavaszi faápolás témakörében hallgathatnak előadásokat, láthatnak bemutatókat.  

A Kertes Erdőkertesért Munkacsoport tagjaival és az Önkormányzat segítőivel szeretettel várjuk Önöket! 
Nagyné Gódor Csilla alpolgármetser 

Fotók: Hollai Gábor
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Március 6. szerda 9:30 
Pompi, a tűzoltó manó 

– Tűzoltó Bábszínház 
(Ki Akarok Nyílni Óvoda számára) 

• 
Március 8. péntek 18:00 

Nőnap Erdőkertesen 
• 

Március 14. csütörtök 9:00 
Fura vagy, de elfogadlak 

– Vámos Robi író, művész-mentor 
rendhagyó rajzórája (5., 6. osztályosoknak) 

• 
Március 22. péntek 14:00–18:00 

Baba-mama börze  
• 

Március 22. péntek 17:00-18:30 
JátszTerem – Társasjáték klub 
általános iskolásoknak – ÚJ SZAKKÖR!  

Foglalkozásvezető: 
Debreczeny Szilvia (Kölyökhacacáré) 

• 
Március 27. szerda 10:00 

Sárkányölő Krisztián 
– Veres 1 Meseszínház (1., 2. osztályosoknak) 

• 
Március 27. szerda 19:00 

Marc Camoletti: Boldog születésnapot! 
avagy Hatan pizsamában 

– a Pesti Művész Színház vígjátéka 2 felvonásban 
(Színházi világnap alkalmából) 

Jegyár: 1900 Ft/fő  Jegyrendelés: 06 28 595 066, 
vagy személyesen a Faluház nyitvatartási idejében 

• 
Március 28. csütörtök 10:00 

Tengertánc – babaszínházi előadás 
(a Baba-mama klub vendégei számára) 

• 
Március 29. péntek 10:00 

Húsvéti kézműves játszóház  
Regisztráció: erdokertesikonyvtar@ gmail.com  

Anyagköltség hozzájárulás: 500 Ft/fő

Április 11. csütörtök 8:00 
Kedvenc versem neten 

(A magyar költészet napja) 
• 

Április 13. szombat 9:00 
Erdőkertesi Egészségnap  

• 
Április 13. szombat 18:00 
Kertesen-NŐ 

• 
Április 19. péntek 18:00 

Endresz György emlékkiállítás 
megnyitója 

– Az első magyar, aki átrepülte az Atlanti-óceánt 
• 

Április 26. péntek 18:00 
Táncbéli tánc-szók 

– táncgála a táncművészet világnapja alkalmából 

AZ ERDŐKERTESI FALUHÁZ ÉS KÖNYVTÁR 
MÁRCIUS-ÁPRILISI PROGRAMJAI
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Mint az agglomerációt jól ismerő szakember, 
mit tanácsol, milyen szempontokat érde-
mes elsősorban mérlegelni a településvá-
lasztással? 
Erdőkertes fő vonzerejét Budapesthez való kö-
zelsége és a közeli Veresegyház, Gödöllő, Vác 
településhármas kiemelkedően jó alapellá-
tottsága a boltokhoz, közszolgáltatásokhoz, 
munkahelyekhez  együttesen adják, a környező 
településekhez képest elfogadható áron. Vé-
leményem szerint érdemes az előzőek szerint 
megnézni a munkahely távolságát, a szükséges 
boltok és közszolgáltatások megközelíthető-
ségét. 
A telek kiválasztásánál milyen környezeti 
adottságokra (például szomszédok, utca, 
megközelíthetőség, közmű) kell feltétlen 
odafigyelni? 
Beépítetlen telek esetén érdemes a telek 
beépíthetőségét, tájolását megnézni. Ameny-
nyiben az elképzelt otthon a telken megva-
lósítható, akkor érdemes további szempon-
tokat is figyelembe venni, például a közművek 
megléte, szomszédok, az üzletek távolsága, 
közszolgáltatások elérhetősége. Például böl-
csőde, óvoda, iskola, hivatalok. Már beépült te-

lek esetén szintén érdemes megvizsgálni, 
hogy a családi viszonyok változásával az épü-
let hogyan építhető majd át. A felmerült kér-
désekkel kapcsolatban szívesen állok rendel-
kezésére az érdeklődőknek. 
A telek elhelyezkedésénél, talajánál melyek 
lehetnek a későbbi építkezési költséget je-
lentősen befolyásoló tényezők? 
Érdemes a tervezés során talajvizsgálati je-
lentést készíttetni. Ez megmutatja, hogy pon-
tosan milyen alapozásra lesz majd szükség az 
építkezés során, vagy kell-e számítani talajvíz, 
vagy rétegvíz megjelenésére. 
Régebben a telek tájolása nagyon fontos 
volt, a mai modern technológiával ez meny-
nyire lényeges szempont még? 
A fokozott energetikai előírások még inkább 
szükségessé tették a jól tájolt épületek ter-
vezését a téli hőnyereség és a nyári árnyéko-
lás, túlmelegedés elleni védelem biztosítása 
végett. 
Amennyiben használt ingatlant veszünk, 
mire kell feltétlen odafigyelni, hogy kizárjuk 
a komoly problémákat? 
Javasolt azzal kezdeni, hogy az épület jogilag 
rendezett-e, például rendelkezik-e építési és 

használatbavételi engedéllyel, a valós épü-
letkontúr a földhivatali nyilvántartással egye-
zik-e. Érdemes statikus szakértő véleményét 
is kikérni, hogy az épületszerkezetek megfe-
lelőek-e. 
Milyen szakembereket érdemes bevonni a 
használt ingatlan megvétele előtt? 
Építész, statikus, építési hatóság, közműszol-
gáltatók, főépítész. 
Erdőkertes esetében vannak-e olyan egyedi 
szabályozások, kötöttségek, amelyek befo-
lyásolhatják a későbbi költségeket? 
A településen az egy telekre építhető lakás-
ok száma korlátozott, így javasolt a szabá-
lyoknak való megfelelést megvizsgálni. Jel-
lemzően az országos jogszabályok betartása 
kötelező, a helyi viszonyokat a Helyi Építési 
Szabályzat taglalja, mely elérhető www.njt.hu 
és a www.erdokertes.hu ügyintézés, építés-
ügyek menüpont alatt. 
Az ön tanácsát ki szokták kérni az Erdőker-
tesre költözők? Akár azért is gondolok erre, 
hogy ne ütközzön az ingatlanra vonatkozó el-
képzelés a helyi szabályozással. 
Egyre inkább megfigyelhető az emberek tu-
datos hozzáállása ingatlan vásárlásakor, épít-
kezéskor. Ezáltal egyre jellemzőbb, hogy 
megkeresnek a helyi viszonyok feltérképezé-
se miatt. Az ilyen megkereséseket szívesen fo-
gadom és ezúton is javasolom mindenkinek, 
hogy keressen meg. Időpont egyeztetést Sza-
bóné Rausz Rita kolléganőmnél kezdemé-
nyezhetnek a tisztelt érdeklődők. 
 

Kovács Péter

VÁLASZOL TÓTH TAMÁS ÖNKORMÁNYZATI FŐÉPÍTÉSZ 
 

HOGYAN VÁLASSZUNK INGATLANT? 
 
Sok erdőkertesit érintő kérdés az ingatlanvásárlás. De vajon mire figyeljünk oda a telek, 
a ház vásárlásakor? A szakmailag legilletékesebbet, Tóth Tamást, Erdőkertes főépítészét 
kérdeztük a témában.
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Önkormányzat

Mik a feladataid a hivatalban? 
Az önkormányzat által elnyert uniós és egyéb 
projekteken dolgozom. Alapvetően építési be-
ruházásokról van szó, a település fejlődését 
próbálom szolgálni. Elég széles spektrumon 
mozog a munkám, mert hozzátartozik az ad-
minisztrációs, a pénzügyi és a műszaki oldal is, 
továbbá a külsős szakemberekkel való kap-
csolattartás és a közbeszerzés. Jelenleg négy 
nagyobb projektünk van. Éppen most zárjuk 
le a kerékpárút pályázatot, megindult a böl-
csődénk építése, hamarosan indul a Bánya-tó 
projekt, és küszöbön áll az energetikai pályá-
zat megvalósítása is, melynek keretén belül há-
rom közintézmény energetikai felújítása fog 
megtörténni. Természetesen kisebb beruhá-
zások is vannak, egy településen előfordul, 
hogy buszmegállót vagy járdát építünk, az út-
hálózat fejlesztéséből soha nem elég. Amint 
akad forrásunk, abban a pillanatban nekikez-
dünk, és a legégetőbb helyeken megpróbál-
juk orvosolni a hiányosságokat. 
Honnan érkeztél az önkormányzathoz? 
Egy önkormányzattól. Tizenkét évig dolgoztam 
a Dunakanyarban, ugyanebben a munkakör-
ben. Ez idő alatt ott is számos olyan fejlesztést 
sikerült véghez vinnem, amilyenekkel Erdő-
kertesen is foglalkozom. Azt gondolom, bi-
zonyos időközönként szüksége van az em-
bernek arra, hogy felrázza az eszét és a lelkét. 
Bár új munkakört nem kellett betanulnom, azért 
borzasztóan élvezem, hogy új közösségben va-
gyok, és azért Erdőkertes helyzete és prob-
lémája is teljesen más, mint az előző telepü-
lésemé. Örömmel érkeztem ide, és van is mit 
tenni. Úgy érzem, igencsak harcos lesz ez az 
év, de ha minden a terveink szerint alakul, szép 
sikereket tudunk elérni. 
Úgy tudom, az előző munkahelyeden nagyon 
sokféle feladatod volt, többek között a ren-
dezvények szervezése. 
Így van. Annak ellenére, hogy tíz évig éltem 
azon a településen, csak az utolsó két évben 
mentem el dolgozni az önkormányzathoz, 
tehát nem mondhatjuk, hogy helyi voltam, aho-
gyan itt sem vagyok az. Mégis nagyon maga-
ménak tudom érezni azt a települést, aminek 
dolgozom. Mindig is szívem csücske volt a kö-
zösségfejlesztés és az abszolút lokálpatrióta kö-

zösség létrehozása, hiszen ez egy település iga-
zi motorja. Egy agglomerációs település min-
dig nagyon magára van hagyva olyan érte-
lemben, hogy szükség van a közösség erejé-
re, és teljesen mindegy, milyen területen 
gondolkodunk, legyen az napi operatív dolog, 
mondjuk, ki lapátolja el a havat, ki vágja le a fü-
vet a ház előtt, legyen az kultúra, vagy közös-
ségi rendezvény. Egy településen ezek úgy 
működnek, mint egy vállalatnál a csapatépítő 
tréningek, és fontos szerepük van abban, 
hogy egy helyi közösség az utolsó fűszálat is 
magáénak érezze. Ez az igény mindenkiben 
benne van, még ha nem is tudja megfogal-
mazni. Ehhez az is hozzátartozik, hogy egy jó 
programért ne kelljen autóba ülni és kilomé-
tereket utazni. Nagy örömmel töltött el, ami-
kor ott megörököltem a település országos 
hírű, három napos nagy rendezvényét, az 
Eperfesztivált, ami főként a helyi közössé-
gekre épült. Az évek folyamán nagyon sikeres 
rendezvényeket tudhattunk magunk mögött. 
Végzettségemből kifolyólag a kommunikáci-
ós részt, a honlap újratervezését és a regionális 
újság közéleti rovatát is magamra vállaltam. 
Napi kapcsolat szintjén hét önkormányzattal 
dolgoztam együtt. Ezekből tevődött össze a 
napi feladatom. 
Mivel foglalkoztál a közigazgatási szektor 
előtt? 
Volt egy közös cégünk az akkori férjemmel, el-
sősorban lapkiadás profillal. Külföldi lapok 
mutációs kiadásával foglalkoztunk, mi hoztuk 
be annak idején a FLEX testépítő magazint és 
egy elektronikai magazint. Az LA Fitness volt 
az egyik saját újságunk. Aztán a kilencvenes 
évek elején ingatlanhasznosítással kezdtünk 
foglalkozni. Létrehoztunk egy holdingot, ami-
nek volt egy általam vezetett ügyviteli cége. 
Úgy tudom, többféle végzettséggel is ren-
delkezel. 
Akármivel kezdtem foglalkozni, mindig sze-
reztem hozzá megfelelő képesítést. 1992 és 
2015 között folyamatosan iskolapadban ültem. 
Mindig is szerettem tanulni, és kicsit mélyeb-
ben belelátni abba, amivel éppen foglalkozom. 
Alapvetően informatikai képesítéseim van-
nak, a Gábor Dénes Főiskola rendszerprogra-
mozói szakán végeztem, aztán a lapkiadás kap-

csán elvégeztem a Bálint György Újságíró 
Akadémia laptervező-tipográfus képzését, 
majd amikor belekerültem a pályázati rend-
szerbe, akkor pályázatíró, monitoring szakér-
tő és egyéb ezzel összefüggő képesítéseket is 
megszereztem. Mivel a közbeszerzések er-
dejében elég könnyű eltévedni, közbeszerzési 
szakértői végzettségem is van. Ez utóbbi egy 
miniatűr jogi tanulmánynak minősült, életem 
legnehezebben megszerzett oklevele. Az 
egyetemi diplomám pedig a Pázmány Péter 
Katolikus Egyetem kommunikáció és média-
tudomány szakáról származik, kormányzati 
kommunikátor szakirányon. Nagyon fontos egy 
önkormányzatnál a külső-belső kommunikáció. 
Az önkormányzatok közéleti szerepe teljes 
mértékben átalakult, lényeges, hogyan mű-
ködik a fej és mit kommunikál. Ezt szerettem 
volna elsajátítani. Nem nagyon hiszek a há-
lyogkovács módszerekben, fontos, hogy pa-
pírom is legyen arról, amit csinálok. 
Hogyan tudsz kikapcsolódni a hivatali életből? 
Ahogy múlnak az évek, igyekszem lehetőség 
szerint minél több időt fordítani magamra. Sze-
rencsére a lányom már felnőtt, úgyhogy ilyen 
értelemben már szabad vagyok. Szeretek 
mozogni, utazni, amikor csak tehetem sokat ki-
rándulok, kerékpározok, vagy evezek, a Tisza 
tó környéke a kedvencem. A jelenlegi pá-
rommal szeretünk csak úgy random ellátogatni 
egy városba, megebédelni és bejárni a bel-
várost. Ilyen dolgokkal igyekszem kikapcsol-
ni magam. Végtelenül bánom, hogy a rohanó 
élet miatt már nincs türelmem végigolvasni egy 
könyvet. Várom azt a pillanatot, amikor majd 
annyira lenyugszik az agyam, hogy bele tudok 
mélyedni egy olvasmányba. Addig pedig ma-
rad az aktív szabadidő eltöltés. 

Márkus Judit 

HIVATAL A HIVATÁSOM 

FERENCZY BARBARA, 
BERUHÁZÁSI REFERENS 

 
Ferenczy Barbara lassan két éve dolgozik a Polgármesteri Hivatalban, mint beruházási re-
ferens. Bár előző munkahelyén, egy másik önkormányzatnál is ezt a munkakört töltötte 
be, sokféle tapasztalattal gazdagodott, hiszen lapszerkesztéstől a rendezvényszervezé-
sig számos feladat tartozott hozzá. Meglátása szerint minden településnek egy összetartó, 
lokálpatrióta közösség a motorja.

Ferenczy Barbara
Fotó: Hollai Gábor
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KOCSONYAFESZTIVÁL                                              Fotók: Hollai Gábor
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RIDIKÜLNYI 
SZERETET  
 
„Köszönet a nőknek. 
Köszönet neked, aki megszültél. 
És neked, aki a feleségem voltál. 
És neked, te harmadik, tizedik, ezredik, aki adtál egy 
mosolyt, gyöngédséget, egy meleg pillantást, az utcán, 
elmenőben, vigasztaltál, mikor magányos voltam, elringattál, 
mikor a haláltól féltem. 
Köszönet neked, mert szőke voltál. És neked, mert fehér voltál. 
És neked, mert a kezed szép volt. És neked, mert ostoba és jó voltál. 
És neked, mert okos és jókedvű voltál. (…) 
Köszönet a nőknek, köszönet.”                                (Márai Sándor) 
 
A Veresegyház Kistérség Esély Szociális Alapellátási Központ 
munkatársaival (immár több éves hagyományként) idén is szeret-
nénk megköszönteni a kistérség hölgyeit nőnap alkalmából. Ezért 
újra számítunk az Önök segítségére. 

Minden nő megérdemli, hogy emlékeztessük, ő is teremtő tün-
dérnek született! Tudjuk, mert tapasztaljuk és az elmúlt évek sike-
res programjai során látjuk, hogy vannak olyan hölgyek szolgálatunk 
látókörében, akik helyzetükből adódóan, leginkább nehézségeik-
kel küzdve, a szükséget megélve elfelejtkeznek arról, hogy önma-
gukat ünnepeljék. Szolgálatunk eltökélt célja az, hogy ezen a napon 

mi egy kicsit fénybe emel-
jük, ünnepeljük ezeket a 

hölgyeket is, mert min-
den szerető és elisme-
rő gesztus egyben erős 

támasz, szebbé teheti az 
adott pillanatot, remé-
nyeink szerint pedig em-

lékezteti a hölgyeket va-
rázslatos, teremtő mivoltukra. 

2019 óta évente több hölgyet tudtunk 
megköszönteni az Önök által felajánlott ridikülökkel. 

Tavaly már 61 kistáska került kiosztásra a kistérségben.  
Arra kérjük Önöket, hogy ha van olyan kistáska, ridikül, ne-

szesszer, amelyet szívesen felajánlanának, tegyenek bele egy-
egy női higiéniai, smink, ékszer, illatszer vagy pipere holmit, 
amelynek Önök, vagy környezetükben élő hölgyek is örülnének 
és hozzák be hozzánk irodáink egyikébe. Kérjük, csak bontat-
lan, ajándékozásra méltó termékeket tegyenek a kistáskákba.  

„Ridikülnyi szeretet” programunk sikeressége az Önök segítsé-
gén, hozzájárulásán is múlik. Megköszönve az eddigi évek fel-
ajánlásait, várjuk szeretettel és köszönettel adományaikat 2024. már-
cius 7-ig bármelyik irodánkban. 

Megtalálnak minket Veresegyházon a Kálvin utca 9-ben, Erdő-
kertesen a Fő út 51-ben, Rádon szerdánként a Petőfi u. 11-ben, Vác -
hartyánban szerdánként a Fő út 55-ben, Galgamácsán a Petőfi u. 
105-ben, Vácegresen csütörtökönként a Szabadság u. 35-ben. 

Köszönjük! Nagyné Gódor Csilla intézményvezető

 

április 11. csütörtök 
KÖLTÉSZET NAPJA 
április. 13. szombat 

ERDŐKERTESI EGÉSZSÉGNAP 
április 20. szombat 

A FÖLD NAPJA 
május 1. szerda 

MAJÁLIS 
május 10-11. péntek-szombat 

JÁTSZÓTEREK NAPJA 
május 26. vasárnap 

NEMZETKÖZI GYERMEKNAP

 
JÖN… JÖN… JÖN! 

2024. ÁPRILIS-MÁJUSI PROGRAMAJÁNLÓ

A VÁLTOZÁS JOGÁT FENNTARTJUK! 
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Ica mottója: „Adni jó!”

Kertesen-NÓ́

Mikor kerültél Erdőkertesre? 
34 évvel ezelőtt költöztünk ide a párommal Bu-
dapestről. Nyaralót kerestek a szülei, de végül 
családi ház lett belőle, amibe mi költöztünk be. 
Itt alapítottunk családot, ők pedig időnként 
meglátogattak bennünket. A férjem akkoriban 
üvegművesként dolgozott egy pesti cégnél, én 
pedig varrónő voltam a Szent László Kórházban. 
Egy ideig innen jártunk be Budapestre. Még 
gyes után is visszamentem dolgozni, de úgy 
éreztem, váltanom kell ahhoz, hogy a lányom 
iskolai éveit zökkenőmentessé tudjam tenni. 
A férjem akkoriban egy órajavítással- és eladással 
foglalkozó cégnél dolgozott alkalmazottként. 
Egy idő után a főnökei kiöregedtek, és felaján-
lották, hogy vegyük át az üzletet, amely így tíz 
évvel ezelőtt családi vállalkozássá alakult.  
A munka mellett meglehetősen aktívan részt 
veszel a település közéletében, vezeted a 
Horgoló szakkört, gyönyörű munkáidat az Ica 
Öltései közösségi platformon láthatjuk. 
Ahogy iskolába került a lányom, a közösségi élet 
felé fordultam, amolyan minden lében kanál lett 
belőlem. Az évek folyamán sokféle tevékeny-
séggel bővült a vállalkozásunk, ennek köszön-

hetően bármit csinálok, számlaképes vagyok. 
Én már gyerekkoromban is szerettem adni, se-
gíteni, a családi ünnepségekre is sokféle aján-
dékot készítettem. Sokáig patchwork-öztem, 
a Faluházas foltvarró klubnak is tagja voltam. Egy 
idő után azonban széthullott a csoport. Néhány 
hónapig próbáltam átvenni a vezetést, de be-
lefáradtam abba, hogy napokig készülök egy-
egy alkalomra, és nincs a munkámnak gyü-
mölcse. Egy darabig a textiltermékeimmel jár-
tam a vásárokat, kisebb-nagyobb sikerrel, az-
tán három éve megismerkedtem a piacon 
Gollerné Magdival, és kitaláltuk, hogy legyen 
egy Horgoló szakkör. Nekem akkor még elég 
kevés tudásom volt, ezért Csizmadiáné Klárit 
kértük meg, hogy tanítson bennünket. Én 
eléggé fogékonynak bizonyultam, hamar el tud-
tam indulni a saját utamon. Csatlakoztam a Cso-
daCsoport Alapítványhoz, amely felajánlott tár-
gyak jótékonysági licitéből támogatja a beteg 
gyerekek olykor csak külföldön elérhető gyógy-
kezeléseit. Legelőször egy SMA-s kisfiúnak, 
Zentének gyűjtöttünk 700 millió forintot, én 
kis sapkákat horgoltam. Ezek után újabb helyi 
csapatnak is tagja lettem, például tavaly csat-

lakoztam az Erdőkertesi Kreatív Csoporthoz. 
Összeérnek a szálak, megpróbáljuk, tudunk-e 
valamit csinálni együtt. Általában nehéz meg-
szólítani az embereket. Mindenkit csak egy da-
rabig érdekelnek a dolgok. A kézműves ter-
mékek célközönségét is nehéz megtalálni, 
akik hajlandók megfizetni akár a foltvarrással, 
akár a horgolással készült holmit.  
A februári Kocsonyafesztiválon hetedik al-
kalommal fogtatok össze, hogy két bajba ju-
tott családon segítsetek. Hogyan született 
meg a Jótékonysági Sütivásár ötlete? 
A legelső vásárt 2022 májusában, még a Falu ko-
vásza csoport tagjaiként szerveztük Vargáné Báji 
Judittal, amikor Kovács Mariann háza leégett. 
Arra gondoltunk, mindenki süt valamit, és az ab-
ból befolyó összegből segítséget tudunk neki 
nyújtani. Megdöbbentően sokan csatlakoztak 
hozzánk, az önkormányzat is csatlakozott a 
kezdeményezéshez. Azért, hogy minden sza-
bályosan folyjék, Nagyné Gódor Csilla segítsé-
gét kértem. A következő támogatottunk a mo-
torbalesetben elhunyt fiatal férfi özvegye, Ta-
mara, majd a daganatos betegséggel küzdő Kür-
tős Barbi lett. Aztán az Állatok Világnapja al-
kalmából Mittó Gabriella Befogad-LAK Állat-
mentő Alapítványa került sorra. Az ötödik alka-
lom a kemencés sütésünk volt tavaly nyáron, az 
Ifjúsági táborban megrendezésre kerülő Le-
csófesztiválon, ahol rászoruló gyerekek iskola-
kezdését támogattuk, a Családsegítő Szolgálat 
ajánlása alapján. Legutóbb Marosi Edina Kertesi 
Kutya Kuckóját segítettük. Végül ez a mostani, 
Kocsonyafesztiválon megrendezett akció volt a 
hetedik Jótékonysági Sütivásár, amellyel a Ka-
tona József utcában leégett ikerházak károsultjait 
akartuk támogatni. Igyekszünk mindig valamilyen 
tematika mentén csoportosítani a bevételt. Sok 
munka van vele, de azért mi is kapunk hozzá tá-
mogatást, legutóbb is majd negyvenen sütöt-
tünk, a Horgoló szakkör pedig kézműves mun-
kákat ajánlott fel. Azt szoktuk kérni, hogy egye-
sével csomagolva hozzák a süteményeket, az 
alapanyagok pontos feltüntetésével. 
Milyen eredménnyel szoktak zárulni a Süti-
vásárok? 
Nem lehetünk elégedetlenek, zömében mindent 
el szoktak vinni a vásárlók. Sajnos mindig nehe-
zen terjed az esemény híre, de azért a lakosság 
is megmozdul a jó ügyek érdekében. Ki többel, 
ki kevesebbel próbál hozzájárulni a sikeres ki-
menetelhez. Nyilván ez attól is függ, mennyire 
ismert Erdőkertesen a támogatott személy, hiszen 
leginkább rajtuk keresztül tudjuk megszólítani az 
embereket. Az mindenképpen segítette a mun-
kánkat, hogy megint szép számmal kaptunk 
alapanyagot, és csatlakozni tudtunk az önkor-
mányzat által szervezett Kocsonyafesztiválhoz. 

Márkus Judit 

KERTESEN-NŐ 

LUKÁCS ÁGOSTONNÉ ICA, 
VÁLLALKOZÓ 

Lukács Ágostonné Ica megkerülhetetlen mozgatórugója a település közéletének. Több-
féle csoportnak is aktív tagja, a Horgoló szakkör vezetője, valamint a Jótékonysági Süti-
vásár egyik fő mentora, Vargáné Báji Judittal és Kristóf Zsanettel egyetemben. A nagy-
szerű támogatói akció résztvevői az idei Kocsonyafesztiválon immáron hetedik alkalom-
mal fogtak össze azért, hogy bajba jutott lakostársaink segítségére siessenek.  

Vargáné Báji Judit, Kristóf Zsanett és Lukács Ágostonné Ica

Fotó: Hollai Gábor
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Nagy Imre és felesége Éva hívő reformátusok. De 
nem volt ez mindig így. Elmesélték házasságuk tör-
ténetét. Ismeretségük 56 évvel ezelőtt kezdődött 
egy középiskolai kiránduláson. Ötévnyi udvarlás 
után Éva 20 és Imre 22 éves volt, amikor össze-
házasodtak. Éva szülei eleinte nem nézték jó 
szemmel a házasságukat. A fiatal feleség példa-
képe anyósa volt, aki nemcsak megtanította őt főz-
ni, hanem példát is mutatott neki az együttélés-
re. Úgy érezte, hogy a szeretetteljes családban van 
valami plusz, amelyet otthon nem érzett. Ennek 
titka a hitben rejlett. A fiatalok összeszokása nem 
ment könnyen. Éva fél év után haza akart költözni. 
Édesanyja ekkor azt az útmutatást adta neki, hogy 
a párját ő választotta, tegye félre a büszkeségét, 
mert a családi otthon melegét az asszonynak kell 
megteremteni. Át kell ölelniük egymás életét. 
A házaspárnak két gyermeke született. Imre a szó-
rakoztatóipar éjszakai életében kereste a ke-
nyerét, amely sok családi konfliktushoz vezetett. 
Házasságuk kilencedik évében Éva el akart válni. 
Ekkor Imre hirtelen súlyosan megbetegedett, így 
a válás elmaradt. Éva elment abba a gyülekezet-
be, amelybe az anyósa járt és megtért. Imádko-
zott a házasságáért és igaz szívéből megbocsáj-
tott Imrének. Az a hármas kapocs, amely a há-
zaspárt és az Istent összekötötte, szövetségük tar-
tósnak bizonyult és erőt adott nekik a házasságuk 
megújításához. Imre 20 éve a Katolikus Rádiónál 
vállalt állást, amely adó a felekezetek megbéké-
lését is szolgálta. 

Uracs Miklós és felesége Nikolett reformá-
tusok, az erdőkertesi házaspáros közösség tag-
jai. Niki 22, Miklós 23 éves volt, amikor szege-
di magyar szakos egyetemistaként összeháza-
sodtak. Azóta 14 év telt el és négy szép gyer-
mekük született. Miklós hitben nevelkedett, Esz-
tergomba járt középiskolába a ferencesekhez. 
Családjuk körében nem láttak követendő példát 
a jó házasságra. Niki férje hatására vált hívővé. 
Franciaországban vállaltak szolgálatot, ahol Mik-
lós Párizsban, az Eiffel torony tetején kérte meg 
Niki kezét. Szentségi házasságuk nagy erőt 
adott nekik, amelyre nagy szükségük is volt, ami-
kor iker fiaikat a terhesség alatt elvesztették. 

A közösség imádkozott értük. Tóbiás könyvének 
egyik fejezetét kapták ajándékba, amely segített 
lelküknek a megnyugvásban. Úgy érzik, hogy a 
háromágú kötél nem szakad el könnyen, Isten a 
szükségben mellettük állt. Négy gyermekük a bi-
zonyíték erre, akikre áldásként tekintenek. Há-
zasságuk lényegét ők is a szövetségben jelölték 
meg. Amikor megölelik egymást, a ház különböző 
részeiből odaszaladnak hozzájuk a gyerekek is 
úgy, ahogy a tömegvonzás hatására a bolygók is 
vonzzák egymást. 

Jómagam 42 éve élek házasságban. Tapasz-
talatból mondom, hogy érdemes a szabadsá-
gunk egy részét a közös célokért feláldozni, mert 
együtt a párunkkal és a gyerekeinkkel szebb az 
élet és könnyebb az akadályokat egymást se-
gítve leküzdeni. A gyerekeknek pedig szere-
tetteljes családban kell nevelkedniük ahhoz, 
hogy testileg és lelkileg egészséges felnőttek 
váljanak belőlük.  

Rimai S. Éva 

KERTESEN-NŐ 

A HÁZASSÁG HETE 
 
Több mint két évtizede Angliából indult el az a kezdeményezés, amely a Valentin-nap kör-
nyékén minden évben egy hétig a házasság és a család fontosságára kívánja irányítani a fi-
gyelmet. A házasság hetét – amelyhez hazai és nemzetközi szinten is számos ismert közéleti 
személyiség csatlakozott kifejezve elköteleződését a házasság, a család ügye iránt – mára 
4 kontinens 21 országában ünneplik. Hazánkban az országos eseménysorozatot 2008 óta 
rendezik meg a keresztény egyházak és civil szervezetek széles körű összefogásával, szám-
talan nagyváros, település, közösség részvételével. A Kertesen-Nő 2024. február 15-i ren-
dezvényének ez a téma adott aktualitást. A meghívott vendégek Nagy Imre és felesége 
Éva, valamint Uracs Miklós és felesége Nikolett volt. A házaspár legnagyobb kislánya, Uracs 
Kamilla – aki a helyi tehetségkutatón is fellépett – gyönyörű tiszta hangján népdalokat éne-
kelt. Az est háziasszonya Márkus Judit kulturális referens volt. Az eseményt kísérő alkal-
mi kiállításon a résztvevők Nickl Szilvia népi bőrműves szép alkotásait tekinthették meg. 

Fotók: Hollai Gábor

´́

„A házasság munka, iszonyúan nagy munka, mert a 
házasság egyfajta élőlény, amelynek szűnni nem aka-
ró figyelemre van szüksége. Megszorongat, megfe-
szít és próbára tesz.”                                 (Shana Abé)

Uracs Kamilla

Uracs Miklós és felesége, Nikolett

Nagy Imre és felesége Éva
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Honnan eredt a vonzalma a bőrművességhez? 
A családom fontosnak tartja a hagyományok őr-
zését. Szerettünk Bugacra, a Kurultáj rendez-
vényekre járni. Itt keltették fel az érdeklődé-
semet a népi kézműves tárgyak. A bőr nagyon 
tartós, így a belőle készült tárgyak generáció-
ról generációra öröklődhetnek. 
Hol tanulta a mesterséget? 
A Hagyományok Házában végeztem hat éve 
egy kétéves népi bőrműves tanfolyamot. A 
mesterem Terényi Gyöngy volt, aki sok türe-
lemmel és odafigyeléssel tanított minket. Ő a 
Képző- és Iparművészeti Szakközépiskola bőr 
szakán végzett. Az iskola elvégzése után sokat 
járt vidékre, az Ormánság apró falvaiba, Gyi-
mesbe, ahol a mesterség régi szerszámait és 
hagyományait gyűjtötte idős mesterektől. 
2007 elejétől a budapesti Hagyományok 
Háza kézműves műhelyében oktatja a bőr-
művességet, felnőttek számára, 2 éves képzési 
program keretében. Az elmúlt évtizedekben 
számos csoportos és önálló kiállításon vett részt 
szerte az országban és külföldön is. 2008-ban 
munkáját a Népművészeti Egyesületek Szö-
vetsége Nívódíjjal tüntette ki. 
Milyen a bőrművesség tanulásának folyamata? 
Először kisebb tárgyakat készítettünk fino-
mabb bőrből, majd nagyobbakat keményebb, 
vastagabb marhabőrből. Minden tárgyamat én 
tervezem és kézzel készítem. Csak természetes 

anyagokat használok. Nem dolgozok varró-
géppel, a varrás helyét árral átszúrom és tű-
varrással rögzítem a bőrt. Többféle díszítést 
használok például a bicskatartókon szironyo-
zással készítem. 
Milyen bőrműves technikát jelent a sziro-
nyozás? 
A szironyozás a bőrlapok vékony bőrszíjakkal 
való össze- és egymásra fűzését jelenti, mely 
egyben díszítő funkcióval is bír. A szironybőr 
lehet kecske- vagy juhbőr.  
Milyen tárgyakat készít?  
Öveket, táskákat, bicskatokokat, sarukat. 

Melyik a kedvenc tárgya? 
Egy kis ékszertartó doboz, amelynek minden 
oldala mintázott. 
Kinek készíti a munkáit? 
Általában hagyományőrzők, néptáncosok ren-
delnek bőrtárgyakat tőlem. 
Milyen irányban lehet továbbfejlődni a szak-
mában? 
Lehet például lószerszámokat, nyergeket, 
motoros tárgyakat is készíteni.  
Milyen eszközök szükségesek ehhez a munkához? 
Kéziszerszámok szükségesek. Tű, cérna, ár, satu, 
ragasztó, mintakészítéshez kartonok. 
Mennyi időt vesz igénybe egy tárgy elkészítése? 
Kisebb munkadarabokhoz 1-2 nap szüksé-
ges, a nagyobbakhoz egy hét is kell. 
Kinek ajánlja ezt a munkát? 
Akinek van türelme, kitartása és kézügyessé-
ge a bőrművességhez. Nagyon szép szakma, 
valódi kikapcsolódást és sikerélményt nyújt a 
művelőjének. Nem szükséges drága gépekkel 
felszerelni egy teljes műhelyt. Az induláshoz 
elég csupán néhány kéziszerszám, egy kis 
hely az asztal sarkán, egy kosárnyi bőr és egy 
nagy adag tudásvágy! 
Tudna szakirodalmat ajánlani a bőrművesség 
iránt érdeklődőknek? 
Igen. Terényi Gyöngy: Bőrművesség – Zacskó 
– Erszény-Bugyelláris című könyve a Cser Ki-
adónál jelent meg 2019-ben. Ebben a könyv-
ben a kezdő és a gyakorlott készítő egyaránt út-
mutatást talál, hogyan fogjon hozzá a terve-
zéshez, milyen eszközöket szerezzen be, mi-
lyen technikákkal készítsen bőrtárgyakat. A bőr 
és a bőrmegmunkáló eljárások, a kéziszerszá-
mok bemutatása után az egyszerűbb, majd pe-
dig az összetettebb tárgyak készítésének leírása 
segíti az olvasót az önálló munkában.  

Rimai S. Éva

„Miben különböznek az otthon és a gyárban készült 
dolgok? Az egyiknek lelke van, a másiknak nincs, mert 
aki a saját kezével készít valamit, az a lelkének egy 
darabját is beleteszi.”              ( Bergsveinn Birgisson)

NICKL SZILVIA NÉPI BŐRMŰVES 
KIÁLLÍTÁSA A DONGÁBAN  

 
Nickl Szilvia foglalkozását tekintve fodrász, szabadidejében kézi megmunkálással népi 
bőrműves munkákat készít. A Kertesen-Nő 2024. február 15-ei programjához kapcsolódva 
alkalmi kiállításom mutatta be alkotásait. A rendezvény előtt az alkotóval beszélgettem.

Fotók: Hollai Gábor
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Szemánszki Attila

Hollósi  Marika madárijesztő jelmezben

Kultúra

Fotók: Rimai

A Barátság Nyugdíjas Klub 2024. február 14-én tartotta hagyományos 
farsangi bálját a Faluház színháztermében. A klub tagjainak nagy létszámú 
érdeklődése mellett megrendezett eseményt megtisztelte jelenlété-
vel dr. Pásztor László polgármester is. A finom farsangi fánkokat, egyéb 
sós és édes süteményeket a klub asszonyainak szorgos kezei készítették, 
az italok között jó fajta házi pálinka kóstolására is volt lehetőség. A far-
sangi hangulat fénypontja a jelmezes bevonulás volt. Az ötletes mas-

karákba öltözött alma és pálinka királyt, a lovagot, a virágárus lányt, az 
elhagyott asszonyt, a séfek séfét, a párducot, a madárijesztőt, a pincérnőt 
és a többieket nagy taps köszöntötte. A tánchoz az elmaradhatatlan han-
gulatos zenét Szemánszki Attila szintetizátor játéka biztosította. A jó han-
gulatú estet a tombola zárta. A rendezvény szervezője, háziasszonya 
Bencze Kálmánné, Vera a klub vezetője volt. 

Rimai S. Éva

FALUHÁZ ÉS KÖNYVTÁR 
 

FARSANG A FALUHÁZBAN
„Farsang napja eljött már, 
kezdődik a jelmezbál, 
zeneszóra vígan lép, 
ring a tarka báli nép.” 
(Lévay Erzsébet: Farsang napján – részlet)
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Mikor kezdett el Richelieu hímzésekkel fog-
lalkozni? 
Ezt a hímzéstechnikát 1985-ben tanultam. 
Erdőkertesen egy Persona nevű varrodában 
dolgoztam, amely egyik napról a másikra 
megszűnt, így munkanélküli lettem. Az akko-
ri polgármester nagymamája jött el Erdőker-
tesre, hogy megtanítson bennünket erre a hím-
zésre. A betanítás 2-3 hónapig tartott. A kép-
zés végén munkát is ajánlottak. Ma már csak 
hobbiból, családtagoknak, ismerősöknek és ba-
rátoknak készítek hímzéseket. A Barátság 
Nyugdíjas Klubnak is varrtam néhányat rep-
rezentációs célból. Mindig örömmel fogadják 
a megajándékozottak.  
Volt-e a családban hagyománya a kézimun-
kának? 
Édesanyám bedolgozó volt, neki segítettem 
például otthonkákat varrni. Szívesen subáztam, 
horgoltam. Azóta a varrás megnyugvást, örö-
met ad a hétköznapjaimban. 
Mióta él Erdőkertesen? 
Túrkevén születtem, Tápiógyörén jártam általá-
nos iskolába. 1968-ban költöztünk Erdőkertes-
re. Büszke vagyok rá, hogy 2020-ban polgár-
mesteri elismerésben részesültem. A szüleim és 
a testvéreim már nem élnek, a férjem 17 éve meg-
halt. Egy fiam született 1974-ben, 11 unokám van.  
Milyen hímzéseket készített? 
Kisebb-nagyobb terítőket, kerek, négyszög-
letes és ovális formában, mellényt. 

Jelenleg milyen munkán dolgozik? 
Egy 1968-as kiadású Fürge ujjak újságban 
megjelent kalocsai mintás Richelieu terítőn, 
amelynek a színvilága meghatározott. 
Hogy készül a minta? 
A mintaképzésben az eljárás az angol madeira 
vagy másként lyukhímzés fordítottja. Ez azt je-

lenti, hogy itt a finom vászonalap a csipke dí-
szítményét fogja képezni (te-

hát, ami az előrajzolás, azt 
nem szabad kivágni). A 

díszítmények közötti 
felesleges vászon-
részeket később ki 
kell vágni. Az 
egyes díszítőmo-
tívumok összefo-
gó elemei itt a sza-

bad ritmusban el-
helyezkedő pikós 

vagy simán hurkolt pál-
cikák lesznek. A munka fi-

nomságát az áttörés mennyi-
sége adja. Ennek alkalmazása úgy történik, 
hogy a díszítmény ne szóródjék szét, hanem 
kapcsolódjék egyik elem a másikhoz.  
Melyek a gépi hímzés kellékei? 
A varrógép, a hímzőráma, fonal, fehér vá-
szondarab és nagyon éles olló (hegyes-görbe 
is lehet), mintaleírás. 
Milyen a kalocsai hímzés színvilága? 
A piros az öröm, a sárga a nyár, a Nap színe, a 
kék a bánaté, az elmúlásé. Az első világhábo-
rút követően jelent meg a hímzésben a zöld, 
mint a gyász színe. A háború halottaira való em-
lékezésül zöld folyókával hímezték körül a kö-
tényeket. A hímzőkultúra kialakulásáról van egy 
legenda is, amely szerint egy legényt elrabolt 
az ördög. A fiú kedvese sokat rimánkodott, 
hogy adja vissza neki, mire az ördög azt 
mondta: Akkor kapod vissza a szerelemedet, 
ha elém hozod kötényedben a nyár legszebb 
virágait! Bajban volt a lány, hiszen télvíz ide-
jén jártak. Ám végül is kitalálta, hogyan telje-
sítheti az ördög kívánságát. Ráhímezte köté-
nyére a kert gyönyörű rózsáit és azt vitte cse-
rébe a párjáért. Így szól a legenda. 
Miben áll a matyó és a kalocsai hímzés kü-
lönbözősége?  
A leginkább szemmel látható különbség, hogy 
a matyó hímzésben a rózsa csak piros lehet, míg 
a kalocsai több színű. A matyó hímzés, elő-
rajzolással készült szűcshímzésből alakult ki. 
A kalocsainak ismert hímzés, tanfolyamokon ta-
nított, újabb stílusú, sablonnal sokszorosított 
és újabb technikákkal készült hímzés.  
Milyenek a jellemző motívumok? 
Mezőkön, kertekben található virágok, ame-
lyeknek jelentésük van. A búzavirág a spiritu-
alitás, szellemi világosság, tiszta gondolatok, 
a nefelejcs a hűség, a piros rózsa a szépség, sze-
relem, boldogság, a fehér rózsa a tiszta sze-

ERZSIKE RICHELIEU HÍMZÉSEI 
 
A Richelieu-hímzés egy olyan technika, amelyet a varrott csipke utánzására alakítottak ki 
eredetileg Franciaországban. Nevét egy francia államférfiról, Richelieu bíborosról kapta. 
A hímzés technikája nagyon népszerű volt Közép-Európában a 17-18. században. A kalo-
csai hímzés a legújabb stílusú vászonhímzések legismertebb és legnagyobb mennyiség-
ben előállított csoportja. A kalocsai nők bérmunkában készítettek hímzéseket már a 19. 
század végén is. Főleg a környező vidék városai és a nagyobb települések igénye-
sebb úri-polgári háztartásai számára készítették azokat. A Richelieu hímzés tech-
nikájában készült öltések kombinációja sima és hornyos lyukakkal nagyon le-
nyűgöző, meglehetősen nehéz, és nagy gondot és türelmet igényel. Az ered-
mény azonban önmagáért beszél. Ilyen hímzéseket készít Bocsányi Jánosné 
Erzsike, vele a Barátság Nyugdíjas klub farsangi délutánján beszélgettem, 
aki elhozta magával csodálatos hímzéseit. 

„Egyik öltés másik után, 
virág nyílik kezük nyomán. 
Előbb zöld jön, majd a sárga, 
szép a hímzés hagyománya.” 

(Kristófné Vidók Margit: Hímzőnők)

Bocsányi Jánosné Erzsike

Fotók: Rimai
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retet, csend, a szegfű a szeszély, a pipacs: érzékenység, heves fel-
lobbanás, a tulipán: nőiesség és szív formája miatt a lángoló érzelmeket 
szimbolizál, az ibolya a szerénység, hűség, remény, a gyöngyvirág: vi-
dám csilingelés, tisztaság, az orgona: elsöprő erő, szeretet és áhítat, 
a napraforgó a sugárzás, nagyság, szellemi megvilágosodás iránti vágy 
kifejezése. 
Hogy lehet mosni a hímzést?  
A teljesen kész Richelieu-hímzést nyomkodással, esetleg kifőzéssel mos-
suk. A dörzsölés rongálja. A vasalás enyhén nedves, tiszta fehér ruhán 
(például törülköző vagy régi zsebkendő) keresztül történik, amennyiben 
nincs gőzölős vasalónk. Mindig elemenként simítsuk ki az összehúzódott 
mintaelemeket. 
 

A kalocsai már nem csak Magyarországon, de külföldön is lassan a leg-
népszerűbb hímzési mintává növi ki magát. Körbejárta a netet több 
világsztárról készült kép is, melyen kalocsai mintás ruhát viselt Ni-
cole Kidman, valamint Kesha egy hosszabb repülőútra viselte a ké-
nyelmes matyó ruhát. Katie Holmes, Victoria Beckham és Beyonce 
pedig lányuknak választottak kalocsai mintás ruhadarabot, 2011 ben 
a Hugaroringen Lewis Hamilton, Forma I-es versenyző is kalocsai hím-
zésű pilóta ruhában versenyzett. 

Rimai S. Éva

MEGHALT 
SZURDI MIKLÓS, 

 
az Erdőkertesi Faluház vezetője 

 
„Mély megrendüléssel fogadtam a hírt. Nagyon meg-
kedveltem Őt, mert fiatalos gondolkodása és sajátos vi-
láglátása ösztönzően hatott a környezetére. Szurdi Mik-
lós művész volt. Egy ember, akire számíthattam. Mun-
kaerő, aki szívén viselte Erdőkertes kulturális életét. 
Egy hős, aki kitartóan viselte hosszantartó, komoly be-
tegségét. Elment, és nagy űrt hagy maga után. 
Köszönjük Miklós, hogy nekünk is voltál!” 

 
Dr. Pásztor László polgármester 

 
SZURDI MIKLÓS 

 
színész, rendező, színházigazgató, forgatókönyvíró Bu-
dapesten született 1950. október 2-án Szurdi István és 
Kreisler Mária gyermekeként. 
A Színház- és Filmművészeti Főiskolán előbb színész 
(1970–1974), majd rendező (1971–1976) szakos diplo-
mát szerzett. 
1969–1970-ben filmgyári asszisztens, 
1975–1979 között a kecskeméti Katona József Színház, 
majd 1979–1982 között a szolnoki Szigligeti Színház, 
1982-től a Nemzeti Színház tagja. 
1983-tól a Mafilm és a Magyar Televízió rendezője. 
Ő rendezte többek közt a Linda, az Angyalbőrben és 
a Família Kft. című tv-sorozatokat. 
1990 óta a Veszprémi Petőfi Színház rendezője. 
2003–2008 között a székesfehérvári Vörösmarty 
Színház igazgatója volt. 
2010-ben megkapta a Magyar Köztársasági Érdemrend 
tisztikeresztjét. 
Erdőkertes kulturális életében 2023 nyarától dolgozott. 
2024. február 12-én távozott közülünk. 
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Még mindig hűvös szelek jártak Erdőkertesen, 
hiába vette kezdetét a március. Jojónak kö-
szönhetően Bobó és Zozó már úgy ismerték 
a települést, mint a tenyerüket. Volt egy ked-
venc játékuk, a kincskereső kószálás. Ez úgy né-
zett ki, hogy a kislány mindenféle macicse-
megéket rejtett el a község különböző pont-
jain, az ikreknek pedig meg kellett keresniük 
rejtjeles térkép segítségével. Kalan-
dozásaik során azt vet-
ték észre, hogy egyre 
több a kóbor kutyus, 
ezért úgy döntöttek, ki-
alakítanak számukra egy 
menedékhelyet. 

– Kéne valami frappáns 
név! – törte a fejét Jojó. 

– Mit szólnátok ahhoz, 
hogy Lelenc? – csillant fel 
Zozó szeme. 

– Ez már biztosan foglalt 
– válaszolta a testvére. – Ide 
olyan név kellene, amiben a 
község neve is szerepel. 

– Kerteskutyus? Erdőke-
rülőeb? Erdősvakkantós? – 
találgattak egymás szavába 
vágva. 

– Szerintem előbb készül-
jön el a hely, aztán majd biz-
tosan megjön az ihletünk – in-
dítványozta Jojó. 

Hozzáláttak a munkához. Először a 
Repp2113-at helyezték biztonságba, az udvar 
leghátsó részében. Mivel egyre többször hív-
ták őket menteni, már vissza sem változtatták 
a csodagépet szánkóvá. Így viszont jóval na-
gyobb helyet foglalt. Attól tartottak, nem 
lesz elég az udvar arra, hogy még játszóteret 
is fabrikáljanak a négylábúaknak.  

– Megbeszélem nagyival, hogy nyissuk 
egybe a két udvart, a tiéteket és a miénket! – 
kiáltotta lelkesen Jojó, és már rohant is Biri né-
néhez, hogy meggyőzze a nagyszerű tervről. 

Addig a mackók fúrtak, faragtak, szuper kis 
kutyaszállót ácsoltak össze régi deszkákból, le-
mezekből. Aztán fogták a festékeket, és olyan 
színkavalkádot rittyentettek, hogy ők maguk 
is meglepődtek. Egyszer csak Jojó jelent meg 
a ház mögött, a kerítés túloldalán. 

– Jöhettek a harapófogóval, engedély meg-
adva! – vigyorgott a kislány. – Nézzétek csak! 
Így fest egy kutyabarát játszótér – nyomta a fiúk 
orra alá az internetről letöltött ábrákat. – 
Menni fog? – húzta fel kérdőn a szemöldökét. 

A medvebocsok összenéztek, és azon 
nyomban hozzáláttak a tervek megvalósítá-
sához. Készítettek mérleghintát, rámpát, uszo-

dát, óriáskarikát, amelyen oda-vissza lehe-
tett ugrálni, különböző méretű alagutakat, 
szlalomozáshoz pedig kisebb-nagyobb osz-
lopokat. A legbüszkébbek azonban az extra 
magas, extrán kanyargó csúszdára voltak, amit 
még a mogyoródi aquaparkban is megiri-
gyeltek volna. Természetesen itt is felhasználták 
a különleges színeket. 

Aztán jött 
a nagybevásárlás: többek között kutyaeledel, 
kutyajáték, kutyaalom, és kutyafekhely is sze-
repelt a végeláthatatlan listán. Az Állati Jó Áru-
házban óriási kedvezményt kaptak, amikor a tu-
lajdonos tudomást szerzett a tervükről. 

– Nagyon büszke vagyok rá, hogy már ilyen 
fiatalon is a jótéteményen jár az eszetek! 

A helyi újság, az Erdőkertesi Napló is beje-
lentkezett, hogy interjút készítsen az új állat-
menhely ötletgazdáival.  

– Jövő héten szerdán érkezik az újságíró és 
a fotós. Addig be kell népesíteni az udvart – 
adta parancsba Jojó. 

– Akkor a nevét is jó lenne kitalálni – fűzte 
hozzá Bobó. 

– Beugrott valami! Mit szólnátok ahhoz, 
hogy Kertesi-Kutyi-Paradicsom? 

– Mennyei! – csaptak le nevetve Jojó fel-
vetésére a fiúk. 

– Gyerünk haza, és pingáljuk fel a kerítésre, 
utána indulhat a kutyi-gyűjtés! – indítványoz-
ta Bobó. 

A kóbor ebek összegyűjtéséhez természe-
tesen a Repp2113 segítségére is szükség volt. 
Mivel az legelső mentőakció óta már a maci-
fiúk is megtanulták vezetni, ezúttal Zozó ült az 
irányítópultba. Kissé döcögősen ugyan, de ma-
gasba emelte a gépet, Jojó és Bobó pedig táv-

csővel keresgélte a gazdátlan kutyusokat. 
Csakhamar befogtak egy cocker spánielt, egy 
francia bulldogot, egy máltai selyemkutyát, és 
két tacskót. Monitorozás közben egyszer csak 
megszólalt Jojó mobilja, illetve az a furcsa kü-
tyü, ami nagyon hasonlított egy telefonra. A kis-

lány ismét érthetetlen 
szavakat mormolt bele, 
majd kétségbeesett arc-
cal fordult hozzájuk.  

– Bajban van egy ku-
tya! Beakadt a lába egy 
drótkerítésbe szegény 
szamojédnak. Elha-
gyatott házba próbál-
ta magát meghúzni a 
hideg elől, aztán fog-
ságba került. 

– Kivel beszéltél? –
firtatta Zozó. 

– Sasszemmel – 
vágta rá Jojó gon-
dolkodás nélkül. 
Látszott rajta, hogy 
már bánta meg-
gondolatlanságát. 
– Ő is Csiri bá ta-
nítványa. Az a fel-

adata, hogy egész nap 
fürkéssze a települést, és azonnal jelezze, ha 
valaki bajba került. 

– És milyen nyelven hablatyolsz vele? – ér-
deklődött tovább Bobó. 

– Csiri bá varázsnyelven érintkezik a tanít-
ványaival. Ez többféle idegen nyelvből lett 
összegyúrva… – magyarázta Jojó, miközben 
leszálltak a gazdátlan telekre. Jó nagy pácban 
volt szegény szamojéd, már vérzett a lába, 
olyan erővel próbálta magát kiszabadítani. 
Zozó bámulatos gyorsasággal elcsippentette 
a dróthálót, Bobó pedig ölbe vette a kutya-
szépséget, és szaladt vele a mentőládához, 
amiből Jojó már előkészítette a szükséges kel-
lékeket. Fertőtlenítette és bekötözte a csúnya 
sebet, közben próbálta megnyugtatni a nyü-
szítő ebet. Mivel ez a kutyus meglehetősen 
nagy testű volt a többihez képest, kellett 
egy kis idő, amíg beemelték a gépbe. Nagy 
volt a hangzavar, kissé idegesek voltak a ku-
tyulik, hiszen nem tudták pontosan, mi vár rá-
juk. Csak akkor nyugodtak meg, amikor elő-
tűnt a Kertesi-Kutyi-Paradicsom felirat, és a ha-
talmas udvar a sok-sok gyönyörű, színes já-
tékkal, kutyalakóházzal. Hamarosan bené-
pesült a menedékhely, telis tele lett elége-
detten csaholó, boldog ebekkel. 

 
Márkus Judit 

Illusztráció: Király ZsuzsaKUTYAMENEDÉKHELY SZÜLETIK
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A 2021/22-es szezonban lettél igazolt játé-
kos Erdőkertesen, ahol az akkori U13-as csa-
pathoz csatlakoztál. Hogy jött az ötlet 12 éve-
sen, hogy elkezdj focizni?  
Igazából már előtte is nagyon szerettem a fo-
cit nézni és csinálni is, de maximum iskolai ren-
dezvényeken játszottam. Akkor még nem 
vonzott klubszinten a játék, viszont amikor 
2021-ben ideköltöztünk, egy barátom meg-
hívására mentem el egy edzésre és nagyon 
megtetszett a csapat. 
Hogyan lettél kapus? Sosem vonzott a me-
zőnyben való játék? 
Eleinte nem nagyon tetszett a poszt. A táma-
dójáték fogott meg a legjobban és abban a 
szekcióban szerettem volna elhelyezkedni, de 
egyszer egy baráti focizgatáson nem vállalta 
senki a kapus posztot, ezért beálltam, és any-
nyira megtetszett a poszt, maga az, hogy „re-
pülhetek” a levegőben és az érzés, amikor 
megfogom a labdát, hogy a kapuban ragadtam. 
Az idei szezonban egyedüli kapus maradtál. 
Mennyire hiányzik egy posztrivális?  
Nagyon is hiányzik egy posztrivális, szerintem 
jó, ha van egy folytonos rivalizálás csapaton be-
lül, persze jó értelemben, hiszen nagyobb a 
tűz, az akarás a kezdőbe kerülésért, és persze 
mint kapus, jó, ha van melletted egy ugyan-
olyan utat járó csapattárs, akivel együtt segí-
titek, támogatjátok egymást. 
Mit gondolsz a jelenlegi (U15-ös) csapatról? 
A jelenlegi csapatunk szerintem még egész 
kezdetleges, hiszen nagyon sokan távoztak a 
keretből tavaly, és nagyon sok új srác is jött. En-
nek ellenére, azt gondolom, hogy nagyon jól 
össze tudtunk már kovácsolódni, és jó úton ha-
ladunk, hogy a jövőben nagyobb eredmé-
nyeket érhessünk el. 
Mit szeretsz az Erdőkertesi Sportegyesületben? 
Azt szeretem az egyesületünkben, hogy olya-

nok vagyunk, mint egy nagy család, mindig szá-
míthatsz a másikra, mindenki segíti egymást, 
rengeteg a bízató szó, pozitívan, segítő szán-
dékkal állnak egymáshoz a játékosok, edzők. 
Ha ajánlanod kellene a többieknek, mit mon-
danál, hogy miért jöjjenek az ESE-hez fociz-
ni? Mit tud adni az egyesület, az edzők, ami 
miatt érdemes? 
Elsősorban a fent említett okokat monda-
nám, hiszen csodálatos közösség, az edzők na-
gyon segítőkészek, mint, ahogy a játékosok is. 
Biztos vagyok benne, hogy bárki nagyon 
gyorsan be tud(na) hozzánk illeszkedni. Emel-
lett az edzők nem csak arra törekednek, hogy 
jó játékosokat neveljenek, hanem arra is, hogy 
jó emberek váljanak belőlünk, amit szerintem 
nem lehet megtalálni ilyen szinten mindenhol. 

Tajmel Barnabás 
Hajrá Erdőkertes!

ERDŐKERTESI SE • LABDARÚGÁS 

„HIÁNYZIK EGY POSZTRIVÁLIS!” 
 
U15-ös csapatunk elsőszámú – és jelen állás szerint egyetlen – kapusát, Oláh Adriánt mu-
tatjuk be önöknek.

ERDŐKERTESI SE • LABDARÚGÁS 

ESEMÉNYEK

U7: (OTP Bank Bozsik-program) 
01. 13. Edzőmérkőzés, BVSC-Zugló 
01. 21. III. ESE Kupa, Vácrátót 
 
U9: (OTP Bank Bozsik-program) 
01.14 III. ESE Kupa, Vácrátót 
01.22 Edzőmérkőzés, BVSC-Zugló 
01.27 II. Téli terem Bozsik, Dunakeszi 
 
U11: (OTP Bank Bozsik-program) 
01.21 III. ESE Kupa, Vácrátót 
01.28 II Téli terem Bozsik, Dunakeszi 
01.30 Edzőmérkőzés, REAC 
 
U13: (Futsal7vége III. osztály) 
Futsal7vége 
01. 07. Göd, Balázsovits János Sportcsarnok 

Talent 2019 SE – ESE 6:2 
ESE – Gödi SE III 3:5 

 
01. 14. III. ESE Kupa, Vácrátót 
01. 25. Edzőmérkőzés, Veresegyház VSK 
 
U15: Futsal7vége 
01. 07. Veresegyház, Kucsa Tamás Városi 

Sportcsarnok 
Aszód FC Utánpótlásért – ESE 1:13 
ESE – Tura VSK 5:2 
Veresegyház LUA – ESE 4:2 
ESE – Galgagyörki SE 1:2 

01. 14. Mogyoród, Grosics Gyula 
Sportcsarnok 
ESE – Isaszegi SE II 4:4 
ESE – Szadai SE 5:3 
GSK Grassroots – ESE 1:4 
Isaszegi SE I – ESE 1:5 

01. 21. Veresegyház, Kucsa Tamás Városi 
Sportcsarnok 
Rubeola FC – Erdőkertesi SE 1:2 
Erdőkertesi SE – Kerepesi VSE  2:0 

 
Felnőtt: (III. osztály, Keleti csoport) 
Téli pihenő 
 
Öregfiúk: (Keleti csoport) 
Téli pihenő 

EREDMÉNYEK 

Oláh Adrián



Erdőkertesi Napló • 2024. március

Sport

22

Ismételten örömmel értesítelek benneteket az EJSE újabb eredmé-
nyeiről. Lányaink kellő megfontoltsággal, jól előkészített taktikai meg-
oldásokkal sikeresen vették az év első „akadályát”, méltán képvisel-

ve egyesületünk jó hírnevét. Gratulálok nekik. 
A helyezésekről az alábbi mellékelt fotók tanúskodnak. Példaképül 
állítom őket a többi judokánk elé.                                   Vincze Zoltán 

ERDŐKERTESI SE • LABDARÚGÁS – UTÁNPÓTLÁS

ERDŐKERTES SE – U7 ERDŐKERTES SE – U9 ERDŐKERTES SE – U13

ERDŐKERTESI JUDO SPORT EGYESÜLET 

JUDO HÍREK
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TOBORZÓ! 
Az Erdőkertesi Sportegyesület várja 
a focizni, sportolni vágyó gyerekeket 

egyesületébe!  
Tajmel Barnabás   •  +36 20 535 0536  •  tajmi.barni@gmail.com

Velünk sikeres lesz! 
3800 PÉLDÁNY, KEDVEZŐ ÁR
BŐVEBB INFORMÁCIÓ: 
KOVACSPE@T-EMAIL.HU 

06 30 930 4831

HIRDESSEN 

AZ ERDŐKERTESI NAPLÓBAN!




